

Technical and Bibliographic Notes / Notes techniques et bibliographiques

The Institute has attempted to obtain the best original copy available for filming. Features of this copy which may be bibliographically unique, which may alter any of the images in the reproduction, or which may significantly change the usual method of filming are checked below.

- Coloured covers / Couverture de couleur
- Covers damaged / Couverture endommagée
- Covers restored and/or laminated / Couverture restaurée et/ou pelliculée
- Cover title missing / Le titre de couverture manque
- Coloured maps / Cartes géographiques en couleur
- Coloured ink (i.e. other than blue or black) / Encre de couleur (i.e. autre que bleue ou noire)
- Coloured plates and/or illustrations / Planches et/ou illustrations en couleur
- Bound with other material / Relié avec d'autres documents
- Only edition available / Seule édition disponible
- Tight binding may cause shadows or distortion along interior margin / La reliure serrée peut causer de l'ombre ou de la distorsion le long de la marge intérieure.
- Blank leaves added during restorations may appear within the text. Whenever possible, these have been omitted from filming / Il se peut que certaines pages blanches ajoutées lors d'une restauration apparaissent dans le texte, mais, lorsque cela était possible, ces pages n'ont pas été filmées.

Additional comments / Commentaires supplémentaires:

Cover title page is bound in as last page in book but filmed as first page on fiche.
Le titre de la couverture est reliée comme étant la dernière page du livre mais filmée en premier sur la fiche.
Text in English and French.
Texte en anglais et en français.

L'Institut a microfilmé le meilleur exemplaire qu'il lui a été possible de se procurer. Les détails de cet exemplaire qui sont peut-être uniques du point de vue bibliographique, qui peuvent modifier une image reproduite, ou qui peuvent exiger une modification dans la méthode normale de filmage sont indiqués ci-dessous.

- Coloured pages / Pages de couleur
- Pages damaged / Pages endommagées
- Pages restored and/or laminated / Pages restaurées et/ou pelliculées
- Pages discoloured, stained or foxed / Pages décolorées, tachetées ou piquées
- Pages detached / Pages détachées
- Showthrough / Transparence
- Quality of print varies / Qualité inégale de l'impression
- Includes supplementary material / Comprend du matériel supplémentaire
- Pages wholly or partially obscured by errata slips, tissues, etc., have been refilmed to ensure the best possible image / Les pages totalement ou partiellement obscurcies par un feuillet d'errata, une pelure, etc., ont été filmées à nouveau de façon à obtenir la meilleure image possible.
- Opposing pages with varying colouration or discolourations are filmed twice to ensure the best possible image / Les pages s'opposant ayant des colorations variables ou des décolorations sont filmées deux fois afin d'obtenir la meilleure image possible.

This item is filmed at the reduction ratio checked below / Ce document est filmé au taux de réduction indiqué ci-dessous.

10x	12x	14x	16x	18x	20x	22x	24x	26x	28x	30x	32x
<input type="checkbox"/>	<input checked="" type="checkbox"/>										

BILL

*For the better regulation of
the Fisheries in the Inferior
District of Gaspé.*



BILL

*Pour régler les Pêches dans
le District Inférieur de
Gaspé.*

BILL

*For the better regulation of the
Fisheries in the Inferior District
of Gaspé.*

WHEREAS the Fisheries, in the Inferior District of Gaspé, are of great importance to the trade of this Province; Be it therefore enacted by the King's Most Excellent Majesty, by and with the advice and consent of the Legislative Council and Assembly of the Province of Lower Canada, constituted and assembled by virtue of and under the authority of an Act passed in the Parliament of Great Britain, intituled, "An Act to repeal certain parts of an Act passed in the fourteenth year of his Majesty's reign, intituled, "*An Act for making more effectual provision for the Government of the Province of Quebec, in North America,*" and to make further provision for "the Government of the said Province;" And it is hereby enacted by the authority of the same, that all and every his Majesty's subjects shall peaceably have use and enjoy the freedom of taking bait, and of fishing in any river, creek, harbour, or road, with liberty to go on shore on any part within the Inferior District of Gaspé, between Cape Chat, on the South side of the river St. Lawrence, and the first rapid of the river Ristigouche, within the said District, and on the island of Bonaventure, opposite to Percé, for the purpose of salting, curing, and drying their fish; to cut wood for making and repairing stages, stakes, hurdles, cook-rooms, and other purposes necessary for preparing their fish for exportation, or that may be useful to their fishing trade, without hindrance, interruption, denial, or molestation, from any person or persons whomsoever. Provided such river, creek, harbour, or road, or the land upon which such wood may be cut, doth not lie within the bounds of any private property, by grant from his Majesty, or other title proceeding from such grant by his Majesty, or by grant made prior to the year one thousand seven hundred and sixty, or held under and by virtue of any location certificate or title, derived from any such location certificate, in virtue of any title derived under any Act of the Legislature of this Province.

BILL

Pour régler les PECHES dans le District Inférieur de Gaspé.

VU que les Pêches dans le District Inférieur de Gaspé sont d'une grande importance au Commerce de cette Province ; Qu'il soit donc statué par la Très Excellente Majesté du Roi, par et de l'avis et consentement du Conseil Législatif, et de l'Assemblée de la Province du Bas-Canada, constitués et assemblés en vertu et sous l'autorité d'un Acte passé dans le Parlement de la Grande Bretagne, intitulé, " Acte qui rappelle certaines parties d'un Acte " passé dans la Quatorzième Année du Règne " de Sa Majesté, intitulé, " *Acte qui pourroit " plus efficacement pour le Gouvernement de la " Province de Québec dans l'Amérique Septen- " trionale,*" Et qui pourroit plus amplement " pour le Gouvernement de la dite Province ;" et il est par le présent statué par l'autorité susdite que tous les sujets de Sa Majesté pourront jouir et jouiront paisiblement de la liberté de prendre de la boitte et de pêcher dans toutes Rivières, Ruisseaux, Havres ou Rades, et d'aller sur le rivage dans toutes parties du District inférieur de Gaspé entre le Cap-Chat du côté du Sud du fleuve Saint Laurent, et le premier rapide de la Rivière Ristigouche dans le dit District, et sur l'Île de Bonaventure vis-à-vis Percé, pour y saler, préparer et sécher leurs poissons, couper le bois pour construire et accommoder les échafauds, cabanes, claies ou cuisines et autres choses nécessaires pour préparer leurs poissons pour l'exportation ou qui pourront être utiles à leur commerce de Pêches, sans aucuns troubles ou empêchemens quelconques par quelques personnes que ce soit. Pourvû que telles Rivières, Baies, Hâvres ou Rades ou les terres sur lesquelles tel bois pourra être coupé ne soient pas dans les limities d'aucune propriété privée, par concession de Sa Majesté ou par concession faite avant l'année mil sept cent soixante, ou tenue en vertu de quelque billet de concession ou de titre fondé sur tel billet de concession, ou sous aucun titre obtenu en vertu d'aucun Acte de la Législature de cette Province.

II. And be it further enacted by the authority aforesaid, that the master or commander of any Vessel, fitted out from the United Kingdom of Great Britain and Ireland, or the dominions thereunto belonging, may take possession of so much of the unoccupied beach, within the aforesaid Inferior District of Gaspé, as may be necessary for curing his fish, and preparing it for exportation; and to retain and enjoy the same, so long as he shall not leave it unoccupied, for the space of twelve calendar months; in which case it shall be lawful for any other person or persons to take possession thereof in part or the whole, for the same purposes, and on the same condition. Provided that such beach be not private property by grant from his Majesty, or other title proceeding therefrom; or by grant prior to the year one thousand seven hundred and sixty; or held under and by virtue of any location certificate, or title derived therefrom, or in virtue of any title derived under any Act of the Legislature of this Province. Provided also, that such new occupier shall, when thereunto required by the preceding possessor or his lawful Attorney, the demand being made within one year after possession taken, pay him for such parts of the flakes and stages as such new occupier shall have taken possession of. And provided further that the said preceding possessor, not having been paid as aforesaid, may remove any building, or other improvements, erected or made by him on the unoccupied beach as aforesaid; so that such removal be not made during and before the close of the fishing season, in which the new occupier shall have taken possession.

III. And be it further enacted by the authority aforesaid, that no ballast, or any thing else injurious or hurtful to any of the rivers, harbours or roads, within the said District of Gaspé, shall be thrown out of any vessel or discharged into any stream, bason or road, but that the same shall be carried on shore and deposited where no public or private injury may be sustained thereby; nor shall any person or persons throw any fish-guts, offals or gurry overboard, within the distance of four leagues from the shore and Islands of the Inferior District of Gaspé aforesaid, under the penalty of **five** pounds, current money of this Province.

VI. And be it further enacted, by the authority aforesaid, that no person or persons shall cast anchor near the shore or do any thing with-
in

II. Et qu'il soit de plus statué par l'autorité susdite, que le Maître ou Commandant de tout Vaisseau équipé du Royaume Uni de la Grande Bretagne et d'Irlande, et des Domaines y appartenants, pourra prendre possession d'autant de grève non occupée dans le susdit District Inférieur de Gaspé qui lui sera nécessaire pour saler son poisson et le préparer pour l'exportation, et de la garder et en jouir aussi longtems qu'il ne la laissera point durant un espace de douze mois de Calendrier sans être occupée, en quel cas, il sera loisible à toute autre personne ou personnes d'en prendre possession en toute ou partie pour les mêmes objets et sous les mêmes conditions. Pourvû que telle grève ne soit point la propriété de particuliers par concession de Sa Majesté ou autre titre en procédant ou par concession avant l'année mil sept cent soixante, ou tenue en vertu de quelque billet de concession ou de titre fondé sur tel billet, ou sous aucun titre obtenu en vertu d'aucun Acte de la Législature de cette Province. Pourvû aussi que tel nouveau possesseur paye, lorsqu'il en sera requis, au possesseur précédent ou à son procureur légal, la demande étant faite dans le cours d'une année après la possession prise, telles parties des échafauds et claies dont tel nouveau possesseur aura pris possession. Et pourvû de plus que le précédent possesseur, s'il n'en a pas été payé comme susdit, puisse enlever tout bâtiment ou autres améliorations par lui érigés ou faits sur les grèves non-occupées comme susdit, en sorte toute fois que ce ne soit point durant et avant la fin de la saison de pêche dans laquelle le nouveau occupant aura pris possession.

III. Et qu'il soit de plus statué par l'autorité susdite, qu'aucun lest ou aucune autre chose préjudiciable ou nuisible aux Rivières, Havres ou Rades dans le dit District de Gaspé ne sera jetté d'aucun vaisseau, ou déchargé dans aucune Rade ou Bassin, mais sera porté à terre et déposé dans quelqu'endroit où il n'en pourra résulter aucun préjudice public ou privé ; et qu'aucune personne ou personnes ne jetteront de bord aucun débris ou entrailles de Poisson, dans la distance de quatre lieues du Rivage et des Iles dans le susdit District Inférieur de Gaspé sous la pénalité de livres, argent courant de cette Province.

IV. Et qu'il soit de plus statué par l'autorité susdite, qu'aucune personne ou personnes ne jetteront l'ancre près du Rivage ou ne feront

in the aforesaid limits, so as to annoy or obstruct the hauling of *Seines* or setting of nets, under the penalty of _____ pounds, current money of this Province, for every such offence, exclusive of such damages as may be recovered at law by the proprietor or proprietors of the *Seines* or nets which may be thereby injured or destroyed.

V. And be it further enacted by the authority aforesaid, that from and after the passing of this Act, it shall not be lawful for any person or persons to catch or kill any salmon by any means or in any manner whatsoever, from and after the fifteenth day of August in every year, nor to buy or receive from the Indians any salmon, under pretence of salting it for them, or under any other pretence, after the said fifteenth day of August in every year, nor to buy any such fish after the said period, from any other person or persons whomsoever, under the penalty of _____ shillings, current money of this Province, for every salmon taken, killed or bought in disobedience to the true intent and meaning of this Act. Provided that nothing in this Act contained, shall extend, or be construed to extend, to prevent the Indians from catching salmon for their own and their families' use.

VI. And whereas it is necessary for the preservation and improvement of the salmon fishery, that salmon be not prevented from passing freely and without obstruction up the different rivers, to their spawning recesses;—Be it therefore enacted by the authority aforesaid, that, from and after the passing of this Act, every part of the channels of the several rivers, within the said Inferior District of Gaspé, shall at all times be left open and free of every obstruction whatever; and where no channel can be ascertained or described, then one third of the breadth of the said river shall be so left open and free, under the penalty of _____ pounds, current money of this Province, payable by the person or persons who shall cause such obstruction; and the main channel of the river Ristigouche, from the Indian New Mission Point, up to and at the Point à Bourdon, shall at all times be left open and clear of every kind of obstruction, calculating from the deepest water in the said channel, the full distance of twenty-five fathoms on each side, forming on the whole a main and clear channel

aucune chose dans les limites susdites de manière à faire dommage ou empêcher de tirer les seines ou filets sous la pénalité de

livres argent courant de cette Province, pour chaque telle contravention, outre les dommages qui pourront être recouvrés en Loi par le Propriétaire ou les Propriétaires de telles seines ou filets qui pourront par là avoir reçu du dommage ou avoir été détruits.

V. Et qu'il soit de plus statué par l'autorité susdite, que depuis et après la passation de cet Acte il ne sera loisible à aucune personne ou personnes quelconques d'attraper ou tuer aucun saumon par aucun moyen et en aucune manière quelconque depuis et après le quinzième jour d'Août dans chaque année jusqu'au

inclusivement, ni d'acheter ou recevoir des sauvages aucun saumon sous le prétexte de le saler pour eux ou sous tout autre prétexte que ce soit après le dit quinzième jour d'Août dans chaque année ; ni d'acheter aucun tel Poisson après le dit tems d'aucune autre personne ou personnes quelconques sous la pénalité de chelins, argent courant pour chaque saumon pris, tué ou acheté en désobéissance au vrai sens et intention de cet Acte. Pourvû que rien contenu en cet Acte ne s'étende ou ne sera entendu s'étendre à empêcher les sauvages d'attraper du saumon pour leur propre usage, ou celui de leurs familles.

VI. Et vu qu'il est nécessaire pour la préservation et amélioration des Pêches à Saumon, qu'on n'empêche point le Saumon de monter librement et sans obstacles dans les différentes Rivières jusqu'aux endroits où ils frayent ; Qu'il soit donc statué par l'autorité susdite, que depuis et après la passation de cet Acte, toute partie des Chenaux de différentes Rivières, dans le dit District Inférieur de Gaspé, sera laissée en tout tems ouverte et sans aucun obstacle quelconque, et où il ne sera point possible de constater et désigner de chenal, alors un tiers de la largeur de telle Rivière sera ainsi laissé ouvert et libre, sous la pénalité de argent courant de cette Province, payable par la personne ou les personnes causant tel embarras. Et le chenal principal de la Rivière Ristigouche, de la pointe de la Nouvelle Mission sauvage, jusqu'à la pointe à Bourdon, sera laissé en tout tems ouvert et sans aucun obstacle quelconque, calculant la plus forte profondeur de l'eau dans le dit chenal, à une distance égale de vingt-cinq brasses de chaque bout, formant

en

channel or passage of fifty fathoms in width, and all the smaller channels in the said river Ristigouche to the south of the said main channel, within the aforesaid space or limits, shall in like manner be left open and clear of every kind of obstruction, whether by bar-nets, swing-nets, or otherwise; calculating twelve and a half fathoms from the deepest water on either side; making in the whole a clear passage of twenty-five fathoms, under a penalty of pounds, current money aforesaid, payable by each and every person or persons who shall lay down such bar or swing-net, or nets, or make or cause any other obstruction, as aforesaid, to be made in any of the channels in the aforesaid river.

VII. And be it further enacted by the authority aforesaid, that all stands or sets of salmon nets hereafter to be placed in the river Ristigouche, or in any other river in the aforesaid District of Gaspé, shall be placed and fixed apart at the distance of eighty rods at least, commencing at the distance of twenty-five fathoms from the west end of the first Island above the *Pointe à Bourdon*, commonly called and known by the name of *the First North Island*; and from thence downwards to the *New Mission Point*; nor shall any net or nets that may hereafter be placed in the said river Ristigouche, between the *Pointe à Bourdon* and the said *First North Island* and the Islands opposite thereto, extend across the said river more than one-third the distance that may be between high-water-mark and the said bar running in the middle of the said river, commonly considered as a part of the division line between the Provinces of Lower-Canada and New Brunswick, leaving the north main course of water open from *Pointe à Bourdon* to and at the first north Island; and also the main course of water from the south channel opposite *Pointe à Bourdon* open to and between the two first north Islands, the distance of twenty-five fathoms; and the north channel from above the said first north Islands upwards to the first rapids, shall be left open and free of nets or any other obstruction, one-fourth the breadth of the river; and all passages between Islands above the said first north Island, to be left open in the same proportion as herein last mentioned, of one-fourth of the breadth of the passage; nor shall any set of nets, placed or fixed between *Mission Point* and *Pointe à Bourdon* inclusively, exceed one hundred and fifty fathoms in length of bar net in proportion to each and every fishing lot

lot within the aforesaid limits of eighty rods in front, on the said River Ristigouche, nor shall any swing nets throughout the said river, be placed in any manner below such bar nets on any pretence whatever, under a forfeiture and penalty of pounds, current money of this Province, for every offence in contravention to any of the provisions or enactments of this clause.

VIII. And be it further enacted by the authority aforesaid, that from and after the passing of this Act, it shall not at any time be lawful for any person or persons to set any net or nets, or haul any *seine* or *seines*, above the shoalest water at the head of the first rapid in the river of Ristigouche, or above the shoalest water in the first rapid in the great river Cascapedia and Bonaventure, within the said Inferior District of Gaspé; nor shall any person or persons assist the Savages, directly or indirectly, to set any net or nets, or haul any seine or seines, above the said rapids, under the penalty of current money of this Province, for every salmon so caught in disobedience to the true intent and meaning of this Act.

IX. And whereas it is supposed, that practices highly prejudicial to the salmon fisheries in the said Inferior District of Gaspé, have recently been resorted to, by placing or fastening sunken floats, shingles or billets of wood or branches of trees, in the main channels of rivers, so as to turn the salmon from their ordinary course, up the channels of the aforesaid rivers; by that means driving them from the channels into the nets, and totally defeating the purpose of affording a clear passage for the salmon to their spawning recesses; Be it therefore further enacted by the authority aforesaid, that any person or persons placing or causing to be placed any description of sunken floats, shingles or billets of wood, or branches of trees, fastened or moored to the bottom with lines or otherwise, in any of the channels of the aforesaid rivers, herein-before directed to be left open and undisturbed shall, upon being thereof convicted, incur a forfeiture and penalty for

de Rets qui traverse le courant sur une proportion de toute et chaque étendue de terrain pour y pêcher dans les limites susdites de quatre-vingt perches de front sur la dite Rivière Ristigouche, qu'aucun Rets qui suit le courant placé en aucune manière du bas de tel Rets qui traverse le courant, dans aucun endroit de la dite Rivière n'excédera pas dix-huit brasses en longueur et qu'aucun Rets qui suit le courant ne sera placé sous aucun prétexte quelconque au dessus de tels Rets qui traversent le courant, sous une amende et pénalité de livres, argent courant de cette Province, pour chaque offense commise en contravention à aucunes des dispositions de cette clause.

VIII. Et qu'il soit de plus statué par l'autorité susdite, que depuis et après la passation de cet Acte, il ne sera loisible à aucune personne ou personnes quelconques de tendre en aucun tems que ce soit des Rets, de tirer aucune seine au dessus des plus basses eaux au haut des premiers rapides de la Rivière Ristigouche, et au dessus des plus basses eaux au haut des premiers rapides dans les Rivières appelées le Grand Cascapédia et Bonaventure dans le dit District Inférieur de Gaspé, et aucune personne ou personnes quelconques n'assisteront les Sauvages soit directement ou indirectement à tendre des Rets ou tirer aucunes seines au dessus des dits rapides, sous la pénalité de chelins, argent courant de cette Province, pour chaque Saumon pris en désobéissance au vrai sens et intention de cet Acte.

IX. Et vû qu'il est à supposer que l'on a récemment eu recours à des pratiques très préjudiciables aux Pêches à Saumon dans le dit District Inférieur de Gaspé, en plaçant ou attachant des flottes ou bardeaux, ou billots de bois, ou branches d'abres dans le principal chenal, de manière à empêcher le Saumon de poursuivre sa course ordinaire jusqu'au haut des Chenaux des susdites Rivières, et que par ce moyen le principe de procurer un passage libre aux Saumons jusqu'au lieu où ils frayent en les chassant hors des Chenaux dans les Rets ; Qu'il soit donc statué par l'autorité susdite, qu'aucune personne ou personnes qui placera ou fera placer aucune description de flottes, bardeaux, ou billots de bois ou branches d'abres attachés et fixés au fonds de l'eau au moyen de lignes ou autrement dans aucun des Chenaux des susdites Rivières, qu'il est ci-devant ordonné de laisser ouvert et sans aucune obstruction, encourront en étant convaincues une amende et pénalité pour la première

première offense de livres, argent courant de cette Province, et pour chaque offense subséquente, une amende et pénalité additionnelle de livres, argent courant susdit, et six mois d'emprisonnement dans la Prison commune du dit District Inférieur de Gaspé.

X. Et qu'il soit de plus statué par l'autorité susdite, que l'Inspecteur qui sera ainsi nommé, et appointé comme susdit, aura pouvoir de faire ôter tout rets, seine ou autre embarras qui sera ainsi trouvé dans les susdites Rivières en contravention à cet Acte, et si le Propriétaire de tel rets, seine ou autre embarras n'est pas connu ou ne puisse être trouvé, l'Inspecteur le fera notifier dans l'endroit le plus public qui sera le plus proche du lieu où il aura fait enlever tel embarras, et en cas que personne ne paroisse pour réclamer tel rets ou seine sous dix jours après telle annonce publique, le dit rets ou seine sera vendu pour satisfaire la pénalité encourue, et les frais pour l'avoir fait enlever, ainsi que ceux de l'annonce, et le surplus s'il y en a sera déposé entre les mains du Greffier de la Paix pour le District Inférieur de Gaspé, pour être rendu au Propriétaire de telle seine ou rets : Pourvû qu'il paroisse pour le réclamer dans le cours d'une année après telle vente ; et s'il ne paroît pas ainsi pour faire sa réclamation tel surplus ira à Sa Majesté ; Et toute personne ou personnes qui molesteront, opposeront, ou troubleront ledit Inspecteur dans l'exécution des devoirs qui lui sont imposés par le présent Acte, telle personne ou personnes encourront pour chaque telle offense une amende de la somme de livres, argent courant de cette Province.

XI. Et qu'il soit de plus statué par l'autorité susdite, qu'il sera loisible aux Juges de Paix pour le dit District Inférieur de Gaspé, de faire, dans leurs sessions Générales de la Paix, sur la recommandation et avec la concurrence des Grands Jurés ou une majorité d'entr'eux, telles règles et ordres pour le règlement temporaire et local des Pêches, dans le dit District, qu'il paroîtra expédient aux dits Juges de Paix, pour le bien et l'avantage Général des dites Pêches.

XII. Pourvû toujours, et qu'il soit de plus statué par l'autorité susdite, qu'aucune Règle ou ordre qui sera ainsi faite comme susdit, n'aura de force ou d'effet qu'elle n'ait été approuvée ou sanctionnée par le Gouverneur, Lieutenant-Gouverneur

tenant Governor or person administering the Government of this Province for the time being, and duly notified at the Church doors of each and every Church, Chapel, or other place of Divine Service in the said Inferior District of Gaspé, or at the most public places of each and every settlement in the said Inferior District where the fisheries are carried on, in case there should be no such Church, Chapel or other place of Divine Service as aforesaid. And Provided also, that no fine to be imposed by such rules or regulations shall in any case exceed the sum of five pounds, currency. And that no such rule or regulation shall have force or effect after the expiration of this Act.

XIII. And be it further enacted by the authority aforesaid, that one moiety as aforesaid of all such fines and forfeitures shall belong to the Informer, and the other moiety shall be paid into the hands of the Receiver-General of this Province, for the uses of His Majesty, his heirs and successors, and shall be accounted for to the crown through the Lords Commissioners of His Majesty's Treasury, for the time being, as His Majesty, his heirs and successors shall direct. Provided always that when any overseer to be appointed as aforesaid, shall be the informer and prosecutor, then the whole of such fines so recovered, shall belong to His Majesty, his heirs and successors.

XIV. And be it further enacted by the authority aforesaid, that if any action or suit shall be commenced against any person or persons, for any thing done in pursuance of this Act, such action or suit shall be commenced within calendar months next after the offence shall have been committed and not afterwards; and the defendant or defendants in such action or suit, may plead the general issue and give this Act, and the special matter in evidence at any trial to be had thereupon; and that the same was done in pursuance of this Act—And if it shall appear so to have been done, then the Court shall find for the defendant or defendants, and if the plaintiff or plaintiffs shall be non-suited or discontinue his or their action after defendant or defendants shall have appeared; or if judgment shall be given against the plaintiff or plaintiffs, the defendant or defendants shall and may recover treble costs, and have the like remedy for the same as defendants have in other cases by law.

XV. And be it further enacted by the authority aforesaid, that this Act shall continue and be in force until the first day of _____ in the year of our Lord, one thousand eight hundred and _____ and from thence to the end of the next Session of the Provincial Parliament.

